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PROTOKÓŁ Nr V/24 

z V sesji Rady Gminy Krypno 

z dnia 25 września 2024 r.  

 

V sesja Rady Gminy Krypno odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Krypnie 

Wielkim w godz. 10.30 do 13.00 

 

Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Pan Marek Kurzyna. Powitał radnych, 

sołtysów, Wójta, pracowników Urzędu. Poinformował o nagrywaniu i transmitowaniu sesji.  

Przewodniczący Rady, stwierdził, że w obradach V sesji udział bierze 14 radnych ( nieobecni 

radny Pan Mariusz Adamski) co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad V sesji Rady Gminy.   

  

Do proponowanego porządku obrad Wójt zgłosił wniosek o włączenie w pkt 6 lit. „b) zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krypno na lata 2024-2031, c) udzielenia pomocy 

finansowej, d) udzielenia dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie i restauratorskie 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków położonym na terenie gminy Krypno” 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania w sprawie włączenia do 

porządku obrad trzech uchwał. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za włączeniem do porządku obrad V sesji Rady 

Gminy w/w uchwał głosowało 14 radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Imienna lista głosowania w sprawie przyjęcia wniosku Wójta o włączenie do porządku obrad 

V sesji Rady Gminy trzech uchwał stanowi   …………12………………. stronę protokołu. 

 

 Następnie przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad V sesji rady Gminy 

Krypno po wprowadzonej zmianie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem zmienionego porządku obrad 

głosowało 14 radnych. Porządek obrad V sesji Rady Gminy Krypno przyjęto jednogłośnie.  

 

Imienna lista głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad V sesji Rady Gminy Krypno 

stanowi   …………13………………. stronę protokołu. 

   

Przewodniczący Rady odczytał nowy porządek obrad V sesji Rady Gminy Krypno. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Krypno. 

Do protokołu z III sesji Rady Gminy nie zgłoszono uwag i poprawek.  

 

Przewodniczący przystąpił do rozpoczęcia głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z III sesji 

Rady Gminy Krypno.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  
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Imienna lista głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z III sesji Rady Gminy Krypno 

stanowi   …………14………………. stronę protokołu. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z IV nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Krypno. 

 

Do protokołu z IV nadzwyczajnej sesji Rady Gminy nie zgłoszono uwag i poprawek.  

 

Przewodniczący przystąpił do rozpoczęcia głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z IV 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Krypno.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Imienna lista głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z IV nadzwyczajnej sesji Rady 

Gminy Krypno stanowi   …………15………………. stronę protokołu. 

 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie od 24 czerwca 2024r. do 18 września 

2024r.    

Wójt Pan Marek Stankiewicz powiedział o: 

1. Przeprowadzonych trzech przetargach na przebudowę budynku po szkole w Górze na 

świetlicę wiejską. Kwota z pierwszego i drugiego przetargu znacznie przewyższała 

kwotę przeznaczoną na całe zadanie. W budżecie mamy zapisane 750 tys zł. Zwróciłem 

się do Urzędu Marszałkowskiego z pytaniem, czy możemy zmniejszyć zakres robót, 

żeby wykorzystać dotację. Wyrazili zgodę. W trzecim przetargu ograniczyliśmy zakres 

robót na ten rok do zadań zewnętrznych. W ubiegłym tygodniu podpisaliśmy umowę z 

wykonawcą na kwotę ok. 355 tys zł.  Roboty wykonane mają być do 2 grudnia.  

2. Zmienionym zakresie robót przy budynku OSP w Kruszynie. Nie będzie robiona 

elewacja zewnętrzna. 

3. W pierwszym przetargu na zakup ciągnika nikt się nie zgłosił. Powtórzyliśmy przetarg 

i w dniu dzisiejszym ma być podpisana umowa i ciągnik dostarczony jutro za kwotę 

276 tys zł.  

4. Jesteśmy po przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z 

nieruchomości zamieszkałych na terenie naszej gminy. Uzyskaliśmy kwotę 646 zł za 

tonę.  

5. W przetargu na roboty drogowe w czerwcu odbyły się negocjacje z trzema firmami 

które złożyły najkorzystniejsze oferty i ostatecznie nasz wkład własny ograniczać się  

będzie do kosztów nadzoru budowlanego.  

6. Utwardziliśmy drogę płytami w sołectwie Długołęka II za środki z dwóch lat z funduszu 

sołeckiego tego sołectwa.  

7. W sołectwie Długołęka I trwają prace przy utwardzaniu odcinka drogi na początku 

Długołęki.  

8. Prowadzonych bieżących naprawach dróg, koszeniu poboczy przez firmę zewnętrzną. 

9. Wykrytych na SUW w Rudzie śladowych ilości bakterii coli. Sieć została zamknięta, 

chlorowana, w piątek odbędzie się następny pobór próbek wody do badania. W tym 

roku stacja nie będzie uruchamiana.  
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10. Przygotowywanym wniosku na rozbudowę instalacji fotowoltaicznej z magazynami 

energii i sterowania na oczyszczalni i SUW w Długołęce.  

 

− Radny Pan Zbigniew Dzienis powiedział, że skoro hydrofornia w Rudzie ma nie być 

uruchamiana, to po co doprowadzać wodę do stanu dobrego. Powiedział również, że z 

tego co wie, już od wiosny woda była niedobra, pompowana do rowów, ponieśliśmy 

koszty, teraz znowu jest pewnie tak robione, a nie ma zamiaru włączania jej do 

użytkowania. Zwrócił się z pytaniem o sens takich działań. Powiedział też, że ujęcie to, 

jest bardzo podatne na tego typu bakterie. 

Wójt odpowiedział, żeby upewnić się, czy był to błąd próby, czy faktycznie coś się dzieje. 

Mamy nakaz od sanepidu i musimy to sprawdzić. Powiedział, że w gminie jest duże 

zróżnicowanie w poborze wody zimą i latem. Latem zużywana jest dwukrotna ilość wody w 

porównaniu do zimy. Latem dochodzi do maksymalnej wydatności SUW w Długołęce i wtedy 

dobrze jest mieć zapasowe źródło zasilania.  

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) Zmian w budżecie Gminy – projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Ewa 

Kupiec. Powiedziała, że od momentu przesłania projektu uchwały na sesję, zaszły 

pewne zmiany i na bieżąco będzie wyjaśnione gdzie się zmieniło. 

 

Plan dochodów: 

Dz. 600- zwiększono plan dochodów z tytułu opłat za zajęcie pasa drogowego. 

Dz.700- zwiększono plan dochodów z tytułu wpływów z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych. 

Dz. 756- zwiększono plan dochodów z tytułu wpływów z podatku od czynności 

cywilnoprawnych. 

Dz. 758- zwiększono plan dochodów z tytułu zwrotu części wydatków zrealizowanych 

w ramach Funduszu Sołeckiego w roku 2023 oraz z tytułu środków z Funduszu Pomocy 

na dofinansowanie zadań oświatowych w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy. 

Dz. 801- zwiększono plan dotacji na zakup podręczników i materiałów szkoleniowych. 

Dz. 852- zmniejszono plan dotacji na dożywianie uczniów. 

Dz. 855- zwiększono plan dochodów z tytułu środków z Funduszu Pracy na 

dofinansowanie wynagrodzeń w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Krypnie. 

Dz. 900- zwiększono plan dochodów z tytułu wpływów z podatku VAT. 

 

Plan wydatków: 

 

Dz. 751- zwiększono plan wydatków jako zwrot dotacji wykorzystanych niezgodnie z 

przeznaczeniem w wyborach przeprowadzanych w 2023r. ( po weryfikacji 

przeprowadzonej przez Krajowe Biuro Wyborcze).  

Dz. 754- zwiększono plan wydatków na wypłatę ekwiwalentów członkom OSP za 

udział w szkoleniach i akcjach gaśniczych,  wynagrodzenia bezosobowe oraz zakup 

materiałów i usług. 
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Dz. 801- zwiększono plan wydatków na dotację dla Szkoły Podstawowej w Długołęce 

( środki z Funduszu Pomocy na dokształcanie uczniów obywateli Ukrainy za miesiące 

lipiec- sierpień 2024r.) oraz na zakup podręczników.  

Dz. 852-  zwiększono plan wydatków na opłatę za pobyt pensjonariuszy w domach 

pomocy społecznej oraz zmniejszono na dożywianie uczniów. 

Dz. 855- zwiększono plan wydatków na wypłatę dodatku do wynagrodzenia i kosztów 

zatrudnienia w związku z ustanowieniem rządowego programu wspierania rodziny” 

Asystent rodziny w 2024r”. 

Dz. 900- zwiększono plan wydatków na zakup energii i zakup usług. 

Powiedziała, że do zmian zaktualizowany został załącznik inwestycyjny i w załączniku o 

dotacjach dodatkowo ujęta zostanie dotacja dla ZGWWP w kwocie 4 tys zł.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/22/24 stanowi …….16.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………17……. stronę protokołu. 

 

W puncie tym, ze względu na połączenie on-line, przedstawiono projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Krypno na lata 2025-2034, nie zmieniając kolejności 

podejmowanych uchwał.  

 

e)  przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Krypno na lata 2025-2034 – projekt uchwały 

przedstawiła Pani Natalia Sarzyńska pracownica Wielkopolskiej Akademii Nauk. Przedstawiła 

jak wyglądał przebieg prac na strategią, wszystkie plany i założenia strategii. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/23/24 stanowi …….18.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………19……. stronę protokołu. 

 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krypno na lata 2024-2031 – projekt 

uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Ewa Kupiec. Powiedziała, że w załączniku 

nr 1 dokonano aktualizacji wartości dochodów i wydatków bieżących i majątkowych, 

w załączniku nr 2 wprowadzono nowe przedsięwzięci pn.” Naprawa i hydroizolacja 

fundamentów oraz strefy cokołowej budynku kościoła w Krypnie Kościelnym” na lata 

2024-2025. 

Dodała, że dotacja udzielana będzie w przyszłym roku, ale, żeby móc podpisać umowę 

i ruszyć z pracami, niezbędny jest zapis w WPF.  
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Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/24/24 stanowi …….20.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………21……. stronę protokołu. 

 

c) udzielenia pomocy finansowej – projekt uchwały przedstawił Wójt Pan Marek 

Stankiewicz. Powiedział, że na ostatnim zgromadzeniu ogólnym została przyjęta 

zasada, aby nie była to kwota mniejsza niż 1 zł od mieszkańca. Pieniądze te trafią do 

Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego i Związek nie może tego 

przekazać dalej w formie finansowej, więc kupi niezbędny sprzęt i przekaże gminie 

Głuchołazy poszkodowanej w powodzi. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/25/24 stanowi …….22.….. stronę protokołu. 

Imienna lista głosowania stanowi ………23……. stronę protokołu. 

 

d) udzielenia dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie i restauratorskie przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków położonym na terenie gminy Krypno – projekt 

uchwały przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że jest to dotacja w 

kwocie 397 000,00 zł, z czego środki własne Gminy Krypno w kwocie 7 940,00 zł i 

dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w kwocie 389 060,00 

zł. Ks. Proboszcz zadeklarował, że środki na wkład własny przekaże gminie jako 

darowizna, a my później je oddamy. Przed 4 października, proboszcz musi ogłosić 

procedurę wykonania robót. Prace będą głównie polegały na wzmocnieniu 

fundamentów kościoła. Prace przewidziane są do realizacji na okres powyżej roku.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/26/24 stanowi …….24.….. stronę protokołu. 

 Imienna lista głosowania stanowi ………25……. stronę protokołu. 

 

W punkcie tym Przewodniczący ogłosił przerwę. 

Po przerwie Rada kontynuowała obrady. 
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f) o zmianie uchwały Nr XXXVIII/251/22 Rady Gminy Krypno z dnia 30 września 2022r. 

w sprawie pozbawienia odcinków dróg oraz dróg kategorii dróg gminnych i wyłączenia 

ich z użytkowania oraz ustalenia przebiegu dróg gminnych – projekt uchwały 

przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że jest to uchwała porządkowa. 

Główne zmiany dotyczą wsi Ruda. W przyszłym roku, zgodnie z planem prac na 

kolejach zaczną się prace na linii Białystok Ełk, obecne przejazdy na Rudzie i Zastoczu 

zostaną zamknięte, zostanie jeden przejazd i ma zostać zbudowany wiadukt. Mając to 

na uwadze, dostosowujemy jeden główny ciąg dróg pod to co ma być w przyszłości, 

jednocześnie nie pozbawiając żadnego z istniejących odcinków, funkcji drogi 

publicznej. W przyszłości chcemy zbudować drogę asfaltową od stacji PKP do wsi 

Ruda. W pozostałych przypadkach jest to uporządkowanie istniejącego stanu, niektóre 

działki były błędnie wpisane, niektóre nie były wpisane i to porządkujemy. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/27/24 stanowi …….26.….. stronę protokołu. 

 Imienna lista głosowania stanowi ………27……. stronę protokołu. 

 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Krypno na lata 2021 – 2026 – projekt uchwały 

przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że w budynku po szkole w Górze 

było jedno niezamieszkałe mieszkanie, które nie było wpisane do wykazu lokali 

dysponujących przez Gminę. Aktualnie mieszkanie jest zamieszkałe i z związku z tym, 

należało go wpisać w wykaz zasobu lokali mieszkaniowych.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/28/24 stanowi …….28.….. stronę protokołu. 

 Imienna lista głosowania stanowi ………29……. stronę protokołu. 

 

h) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Krypno – projekt uchwały przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że 

chodzi o teren przyszkolny w Górze, który został podzielony na 8 działek. Działki 

zostały uzbrojone w sieć kanalizacyjną i wodociągową. Działki zostały wycenione i 

wartość jedne z działek została oszacowana powyżej 80 tys zł. Zgodnie z uchwała Rady 

gminy z roku 2008, jeśli wartość działki nie przekracza 80 tys zł, nie potrzebna jest 

zgoda Rady na sprzedaż, jeśli natomiast przekracza, potrzebna jest zgoda Rady Gminy 

w formie uchwały.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 
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W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/29/24 stanowi …….30.….. stronę protokołu. 

 Imienna lista głosowania stanowi ………31……. stronę protokołu. 

 

 

i) o zmianie uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy, ustalenia ich 

składów osobowych i ustalenia przedmiotu działania – projekt uchwały przedstawił 

Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że jest to uchwała porządkująca skład 

osobowy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Podczas ustalania składów osobowych 

Komisji, jednego z radnych nie było i nie jest członkiem żadnej Komisji. Na ostatnim 

posiedzeniu sesji jeden z członków Komisji zrezygnował z członkostwa w Komisji i w 

to miejsce wszedł radny Pan Zbigniew Dzienis.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/30/24 stanowi …….32.….. stronę protokołu. 

 Imienna lista głosowania stanowi ………33……. stronę protokołu. 

 

j) zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Krypno – 

projekt uchwały przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że było to 

omawiane na Komisji Budżetu i Spraw Społecznych. Chodzi o zmianę harmonogramu 

odbioru odpadów i na przyszły rok zrezygnować z odbioru podwójnego w miesiącu 

lipcu i sierpniu jeśli chodzi o odpady zmieszane i pozostać przy odbiorze jeden raz w 

miesiącu przez cały rok. Z naszych obserwacji wynika, że nie jest to potrzebne, a ma to 

duże przełożenie na koszty.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 10 radnych, 4 wstrzymało się od głosu. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/31/24 stanowi …….34.….. stronę protokołu. 

 Imienna lista głosowania stanowi ………35……. stronę protokołu. 

 

k) o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie 

gminy Krypno i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – projekt 

uchwały przedstawił Wójt Pan Marek Stankiewicz. Powiedział, że w dwóch 

dokumentach Rady Gminy jest ten sam zapis w sprawie ilości odbiorów odpadów. W 

tej uchwale również rezygnujemy z dwóch odbiorów w miesiącu lipiec i sierpień. 

Dodał, że projekty uchwał są obligatoryjnie opiniowane przez Sanepid i uzyskaliśmy 

pozytywną opinię.  



8 

 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 11 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/32/24 stanowi …….36.….. stronę protokołu. 

 Imienna lista głosowania stanowi ………37……. stronę protokołu. 

 

l) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Ofiar 

Przemocy Domowej Dla Gminy Krypno na lata 2024 – 2028 – projekt uchwały 

przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krypnie Pani Marta 

Milewicka-Roszkowska. Powiedziała, że uchwała wynika z ustawy przeciwdziałania 

przemocy domowej. W dokumencie dokładnie opisane są podstawy prawne programu, 

charakterystyka zjawiska przemocy w tym diagnozę i skalę zjawiska przemocy na 

terenie naszej gminy, szczegółowo omówione zostały rodzaje przemocy, skutki prawne. 

Sporządzona została analiza słabych i mocnych stron spotykanych w pracy, a także 

szanse i zagrożenia dla realizacji tego programu. Określone zostały cele programu i 

działania podejmowane przez jednostki i instytucje do tego upoważnione. 

Realizatorami programu jest Zespół Interdyscyplinarny, Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej, Szkoły z terenu gminy Krypno, służba zdrowia, Instytucja Kultury, 

biblioteka oraz inne osoby, które posiadają wiedzę ewentualnego zjawiska przemocy 

domowej. Obecnie realizujemy program na lata 2018-2024, w momencie podjęcia 

dzisiejszej uchwały poprzedni program straci moc, jednakże nowy program jest 

kontynuacją poprzedniego.  

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/33/24 stanowi …….38.….. stronę protokołu. 

 Imienna lista głosowania stanowi ………39……. stronę protokołu. 

 

m) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krypnie – projekt 

uchwały przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej w Krypnie 

Pani Marta Milewicka-Roszkowska. Zmiana Statutu, wynika z potrzeby 

uporządkowania tego dokumentu. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje 

szereg zadań, których zmieniają się nazwy, zakres działania. Zapisane zostały tu 

podstawy prawne działania, zadania które wykonujemy. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad Uchwałą. 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały udział wzięło 14 radnych, za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 

 Uchwała Nr V/34/24 stanowi …….40.….. stronę protokołu. 
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 Imienna lista głosowania stanowi ………41……. stronę protokołu. 

 

Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

W Punkcie tym, Przewodniczący Rady Pan Marek Kurzyna powiedział, że jeden z radnych 

zaproponował, aby radni wsparli finansowo powodzian.  

− Radny Pan Bogdan Jurgielewicz zaproponował, aby radni przeznaczyli z dzisiejszej 

diety 100 zł, a sołtysi 50 zł na wsparcie ludzi w biedzie. Powiedział też, że jest to 

dobrowolnie. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do Wójta jak zrobić to prawnie, żeby przelać 

powodzianom pieniądze, 

 

Wójt odpowiedział, że jak to rozwiązać prawnie, to musiałby na spokojnie popatrzeć. 

Powiedział, też, że zależy to od radnych i sołtysów, czy chcą robić to w taki zorganizowany 

sposób, dodał, że Urząd też dołączył by się do tego. Powiedział, że najprostszym sposobem 

jest przekazanie pieniędzy organizacjom prowadzącym zbiórki na taki cel.  

 

− Radny Pan Zbigniew Dzienis powiedział, że było bardzo dużo przeprowadzanych 

zbiórek na pomoc powodzianom. Organizował ksiądz, caritas, na stronie Urzędu jest nr 

rachunku na który można przekazywać środki finansowe, OSP Góra zbierało. Zapytał, 

czy jest sens organizować kolejną zbiórkę. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że sens jest zawsze. Ludziom stała się ogromna tragedia, i 

wsparcie byłoby pokazaniem jedności rady, że też chce pomóc. Zaproponował, aby na następną 

sesję przełożyć zbiórkę. 

 

Wójt powiedział, że skutki i odbudowa zalanych miejscowości będzie jeszcze trwała bardzo 

długo, więc na spokojnie można wszystko przemyśleć. Na terenach zalanych, zniszczone 

zostało wszystko i potrzeby są gigantyczne.  

 

− Radna Pani Iwona Lipińska powiedziała, że należy nie spieszyć się tak, pomoc będzie 

potrzebna przez długi czas. Zwróciła się do Kierownik GOPS-u, aby zorientowała się 

jakie domy pomocy społecznej będą potrzebowały pomocy i wtedy zebrane pieniądze 

przekazać na ten konkretny cel.  

 

− Radny Pan Bogdan Jurgielewicz powiedział, że przed radą ustalenie stawki za odbiór 

odpadów komunalnych. Zwrócił się z prośbą do wójta o przedstawienie przed dyskusją, 

ile gmina dopłaciła do wywozu odpadów komunalnych oraz ile osób ma zaległości.  

 

− Radna Pani Alicja Sienkiewicz-Dawidowska przypomniała się ze zwoją prośbą o 

namalowanie pasów na drodze wojewódzkiej naprzeciwko ośrodka zdrowia. Zapytała, 

czy coś w tej sprawie zostało zrobione. 

 

Wójt odpowiedział, że do tej pory nie otrzymaliśmy odpowiedzi z Zarządu Dróg Województwa, 

czy jest to możliwe. Pytanie wysłaliśmy w maju i ok. dwa tyg. temu ponowiliśmy pytanie.  

 

− Radny Pan Zbigniew Dzienis przypomniał również swoje pytanie z pierwszej sesji, czy 

można zrobić podjazd do banku dla osób niepełnosprawnych, zapytał również co ma 

być robione i kiedy w świetlicy w Zastoczu ponieważ posadzka została zdjęta i co dalej, 
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zapytał też o fundusz sołecki wsi na ten rok, zaplanowana była do budowy droga 

pozastudolnia i czy będzie robiona. 

 

Wójt odpowiedział, że jeśli chodzi o podjazd do banku to przeoczył tą sprawę. W świetlicy w 

Zastoczu na początku roku zrobiłem ekspertyzę.  Okazało się, że winą za podsiąkanie ścian 

była awaria trwająca kilka lat. Woda była niezauważalna, piły ją ściany. Najprostszą metodą 

jest zbicie podłogi na dużej sali, na mniejszej zdjęcie fug i osuszenie. Potrzeba będzie jeszcze 

zbić fundamenty do ok. 1 m wysokości ponieważ wystąpiły na nich wykwity solne i farba na 

tym nie utrzyma się. Wyceny jakie otrzymałem na naprawę tego były na setki tysięcy. W 

związku z czym, przynajmniej na etapie rozbiórkowym będziemy robić to sami. Na razie nie 

mamy na to pieniędzy, czekamy na zwiększenie budżetu, ma to być w połowie października i 

wtedy będziemy w stanie szybko to zrobić. W sprawie funduszy sołeckich to w październiku 

chcemy wykonać w Peńchich, Dębinie i Zastoczu.  

 

Ad.8 Wolne wnioski. 

− Radny Pan Szczepan Konopko zwrócił się z prośbą o zgłoszenie do Powiatu naprawę 

mostu w Kruszynie. Powiedział, że jest dużo zniszczonych z dziurami desek, które 

wymagają wymiany.  

 

W punkcie tym pismo w sprawie przejęcia świetlic i pracowników GOK przez Urząd odczytała 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Pani Iwona Orłowska.  

 

Wójt odpowiedział, że temat był poruszony na Komisji, ale bez żadnych konkretnych ustaleń. 

Aktualnie jest sytuacja, że kilka świetlic jest pod zarządem Urzędu, a kilka pod GOK-iem. 

Trzeba to ujednolicić. Jeśli chodzi o pracowników nie jest to skomplikowane. My musimy 

nawiązać z nimi umowę na warunkach nie gorszych, niż mają teraz i będziemy to gwarantować. 

GOK jest instytucją niezależną, ale w dziewięćdziesięciu kilku procentach finansowaną przez 

gminę. Nie stać nas na zatrudnianie nowych pracowników w świetlicach. Żadna konkretna 

decyzja nie została podjęta. Rozważamy to na spokojnie, na pewno gdyby doszło do przejęcia 

świetlic, to działalność GOK-u wspierana by była pracownikami z Urzędu. Jeśli chodzi o 

kwestie podatkowe, to świetlica w Bajkach gdyby została przekazana pod GOK, to łatwiej 

byłoby nam odzyskać podatek VAT, ale jest to decyzja na 10 lat.  

 

− Sołtys wsi Długołęka „Paryż” powiedziała, że przy świetlicy działa koło gospodyń 

wiejskich i czy przy zmianie będzie mogło ono dalej działać na takich samych zasadach. 

 

Wójt odpowiedział, że tu nic się nie zmieni. Nie można tylko podpisać umowy użyczenia dla 

Koła Gospodyń Wiejskich, bo wtedy wychodzi na to, że tak jakby przekazuje się świetlicę dla 

wyłączanego użytku dla Koła. Nie zapewnimy też tego, żeby Koła mogły w statucie wpisać, że 

przenoszą swoją siedzibę do świetlicy wiejskiej. Powiedział też, że jest prośba jednego z 

mieszkańców, aby nie wynajmować świetlic na imprezy nocne bo jest to uciążliwe, nie dotyczy 

to Sylwestra i Nowego Roku. Powiedział też, że nie jest intencją osłabienie Działalności 

Gminnego Ośrodka Kultury.  

 

− Sołtys wsi Długołęka „Paryż” zwróciła się z prośbą o postawienie lustra skierowanego 

w stronę Krypna na wyjeździe na końcu Długołęki z drogi od strony Peńskie. 

 

Wójt odpowiedział, że jest to droga powiatowa, i trzeba o to zapytać. 
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− Radna Pani Iwona Lipińska zwróciła się z prośbą o przeniesienie wiaty przystankowej 

na początek wsi, tam gdzie stoi tylko słup. Wiata stała, przy działce, gdzie teraz 

wybudowana została świetlica wiejska, a dzieci z początku wsi, czekające na autobus, 

nie mają gdzie schronić się przed deszczem czy wiatrem.  

 

Wójt odpowiedział, że przystanek w Bajkach Zalesie stoi w pasie drogi powiatowej i oni w 

swojej uchwale mają zapisane miejsca usytuowania przystanków. Przy świetlicy jest 

wydzielone miejsce na postawienie wiaty, ale wymaga to też pozwolenia. Musimy się nad tym 

zastanowić. 

 

− Radna Pani Alicja Sienkiewicz-Dawidowska powiedziała, że na prośbę mieszkańców 

zwraca się z prośbą o zamontowanie progu zwalniającego we wsi na odcinku drogi 

gminnej. Powiedziała, też, że próg był już zakupiony, tylko nie został zamontowany, a 

samochody jeżdżą z dużą prędkością. Zapytała również kiedy będą koszone pobocza. 

 

Wójt odpowiedział, że jeśli jest taka potrzeba to można zamontować próg, jednakże taki 

wyspowy, żeby nie ograniczać przejazdu ciągników rolniczych, a spowolnić ruch 

samochodowy. Pytanie jest tylko, czy jest do czego przykręcić taki próg. Można zastosować 

również rozwiązanie jakie jest na drodze powiatowej, czyli wyciąć kawałek asfaltu i ułożyć 

wyniesienie, jeśli jest faktycznie taka potrzeba.  

W sprawie poboczy, to jurto będzie dostawa kupionego ciągnika i będzie to pierwsza robota, 

którą nim wykonamy czyli koszenie poboczy.  

 

− Wiceprzewodniczący Rady Pan Maciej Roszkowski zapytał, czy na ten rok 

przewidziane jest jeszcze równanie dróg gminnych. Jeśli tak to poprawy wymaga droga 

w Rudzie na Oboryskach. 

 

Wójt odpowiedział, że robimy to, jak są ku temu sprzyjające okoliczności. Teraz było zbyt 

sucho. Jeśli są takie potrzeby, proszę zgłaszać. 

 

− Sołtys wsi Rekle poprosił o uregulowanie świecenia latarni. Powiedział, że w Reklach 

latarnie zapalają się o 23.00 i świecą do 2.00. Zgłaszane było kilka razy ale bez odzewu. 

 

Wójt odpowiedział, że takie sytuacje proszę zgłaszać na sekretariat do Urzędu. Poinformował 

też o planowanym remoncie Urzędu Gminy. Do końca lutego przyszłego roku, musimy 

dostosować Urząd do wymagań PPOŻ. Od jutra część księgowa, wystawiane faktur za wodę i 

ścieki przeniesione zostanie do biblioteki, sekretariat i kwestie odpadów komunalnych do 

punktu konsultacyjnego, dół pozostaje na swoim miejscu.  

 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia V sesji Rady Gminy Krypno 

Przewodniczący Rady Pan Marek Kurzyna podziękowała wszystkim za udział w sesji i 

dokonała zamknięcia obrad. 

 

Protokółowała: Beata Giełda 

 


